

正修科技大學提升境外生華語能力獎勵實施要點
Chinese Certificate Incentive Guidelines for International Students
Cheng Shiu University

111 年 3 月 7 日教務會議通過
Approved at the Academic Affairs Meeting on March 7, 2022
111 年 3 月 14 日行政會議通過
Approved at the Administrative Meeting on March 14, 2022
111 年 12 月 26 日教務會議通過
Approved at the Academic Affairs Meeting on Dec. 26, 2022
112 年 1 月 9 日行政會議通過
Approved at the Administrative Meeting on Jan.9, 2022
112 年 9 月 18 日行政會議通過
Approved at the Administrative Meeting on Sep.18, 2022
113 年 3 月 18 日教務會議通過
Approved at the Academic Affairs Meeting on March 18, 2024

一、實施目的：

本校華語中心(以下簡稱本中心)為鼓勵境外生積極學習華語，提升華語能力，加強社會適應力、課業及職場競爭力，特訂定「正修科技大學提升境外生華語能力獎勵實施要點」(以下簡稱本要點)，以增進其修習華語及考照之動機。

1. Purpose of Incentive:

The Chinese Certificate Incentive Guidelines (hereinafter referred to as “the Guidelines”) were formulated to cultivate international students’ Chinese language proficiency, improve their competitiveness in the job market, and motivate them to take the Test of Chinese as a Foreign Language (hereinafter referred to as “the TOCFL”) in compliance with the government for industrial skill enhancement.

二、獎勵對象：具本校學籍之境外生(含專班學生)且母語非華語者。

2. Target Students

International degree students whose first language is not Mandarin Chinese.

三、獎勵標準：具本校學籍之境外生(含專班學生)於在學期間參加國家華語測驗推動工作委員會舉辦之華語文能力測驗(以下簡稱 TOCFL)，符合以下獎勵條件者：

- (一)參與本中心華語文檢定輔導班課程、出席率達 100%、且於該學期報名 TOCFL 測驗者，頒發 2,000 元全勤獎勵金及補助當次測驗報名費用。符合條件者請於課程結束後一週內檢附申請表及相關佐證，繳至本中心辦公室，申領以一學期一次為限，同一級不得重複申請，亦不得降級申請。
- (二)參與本中心華語文檢定輔導班課程，該學期報名及通過該等級或更高之 TOCFL 能力測驗，分別頒發以下之認證獎勵金，於測驗結束後 45 天內檢附申請表及相關佐證資料，繳至本中心辦公室，申領以一學期一次為限，同一級不得重複申請，亦不得降級申請：
 1. 通過 TOCFL B1 級能力測驗，頒發 3,000 元認證獎勵金。
 2. 通過 TOCFL B2 級能力測驗，頒發 4,000 元認證獎勵金。
 3. 通過 TOCFL C1 級能力測驗，頒發 6,500 元認證獎勵金。
 4. 通過 TOCFL C2 級能力測驗，頒發 8,000 元認證獎勵金。

注意: 已通過特定等級者不得以同一等級成績申請獎勵金，違者將追回獎勵金並依校規懲處。

(三)僅報名 TOCFL 測驗者，成績符合獎勵標準者，得依成績核發獎勵金，亦補助當次測驗報名費用。符合條件者請檢附申請表及相關佐證，繳至本中心辦公室，申領以一學期一次為限，同一級不得重複申請，亦不得降級申請。申請期限為每學年上學期 11 月 10 日前，和下學期 6 月 15 日前。

注意: 已通過特定等級者不得以同一等級成績申請獎勵金，違者將追回獎勵金並依校規懲處。

3. Eligibility and Application Period:

International degree students whose first language is not Mandarin Chinese meeting any of the following requirements are eligible for application:

(1) Students who have perfect attendance in one of our TOCFL preparation courses and have registered for an upcoming TOCFL are eligible for a cash incentive of NT\$2,000.

Application Period: A **typed** application with required documents shall be submitted to the Chinese Language Center **within a week** after the end of the TOCFL preparation course. The application is limited to one time per semester. Late applications will not be accepted. Repeated applications for the same or lower course level will not be accepted.

(2) Students who take one of our TOCFL preparation courses and pass the equivalent or higher TOCFL level are eligible for the respective cash incentives as follows:

1. TOCFL B1: NT\$ 3,000
2. TOCFL B2: NT\$ 4,000
3. TOCFL C1: NT\$ 6,500
4. TOCFL C2: NT\$ 8,000

Note: If you have passed a certain level before, you are not allowed to apply for the cash incentive with a certificate of the same level. Violators will be asked to reimburse the amount paid and be punished according to school regulations.

Application Period: A **typed** application with required documents shall be submitted to the Chinese Language Center **within 45 days** after the test date. The application is limited to one time per semester. Late applications will not be accepted. Repeated applications for passing the same or lower level will not be accepted.

(3) Students who register for the TOCFL test and pass the equivalent or higher TOCFL level are eligible for the respective cash incentives. The registration fee for the test will also be subsidized. A typed application with required documents shall be submitted to the Chinese Language Center. The application is limited to one time per semester. Repeated applications for the same or lower course level will not be accepted. The application deadline is before November 10th for the first semester and before June 15th for the second semester of each academic year.

Note: If you have passed a certain level before, you are not allowed to apply for the cash incentive with a certificate of the same level. Violators will be asked to reimburse the amount paid and be punished according to school regulations.

四、 審查程序及公告：申請表送交本中心會議審議，通過者依本要點規定核發獎勵金。

4. Review and Incentive Issuance:

Applications will be initially reviewed by the Chinese Language Center and the qualified applications will be reviewed by the Office of Academic Affairs. Once applications are approved, the Office of Academic Affairs will follow the administrative procedure to grant the incentives.

五、 本要點之經費來源，由本校高等教育深耕計畫等相關計畫經費及本校編列相關經費項下支應，相關名額及金額得視該年度經費預算調整編列。

5. The source of funding for the Guidelines are the Higher Education Sprout Project, Ministry of Education, as well as budgets allocated by Cheng Shiu University. The amount of incentive is determined by budget allocation of each academic year and may vary year to year.

六、 本要點經行政會議通過後實施，修正時亦同。

6. The Guidelines become effective after being approved at the Administrative Meeting. Amendments must follow the same procedure.

七、 本要點如有未盡事宜，悉依據本校相關規定辦理，若有特殊情形，經專案簽准，得不受本要點規定限制。

7. If there is any unaccomplished matter, related regulations of Cheng Shiu University will be referred to. If there are special circumstances, with project approval, the restrictions of these guidelines may not apply.